



10 Shenton Way
#15-08, MAS Building
Singapore 079117
T: +65 6323 9844
F: +65 6223 8187
www.amro-asia.org

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

តំបន់អាស៊ានបូកបី នៅរក្សាបានភាពធន់ ទោះជាប្រឈមនឹងការកើនឡើងនៃភាពតានតឹងផ្នែកពាណិជ្ជកម្ម ពិភពលោក និងហានិភ័យនៃកត្តាខាងក្រៅខ្លាំងជាមុន

តំបន់នេះគួររំពេញឱ្យគួរ, ចាប់យកបច្ចេកវិទ្យា និងពង្រឹងពហុភាគីនីយកម្ម និងសមាហរណកម្មតំបន់

ហ្សឺណែវ, ថ្ងៃទី ១ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០១៩ - យោងតាមរបាយការណ៍ថ្មីប្រចាំឆ្នាំដែលចេញផ្សាយថ្ងៃនេះដោយការិយាល័យស្រាវជ្រាវម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចអាស៊ានបូកបី (AMRO) បើទោះជាមានការកើនឡើងហានិភ័យពិភពលោក និងកត្តាខាងក្រៅខ្លាំងជាងមុនក្តី តំបន់អាស៊ានបូកបី ត្រូវបានរំពឹងថានឹងបន្តរក្សាបាននូវភាពធន់ ដោយនឹងមានកំណើនថមថយបន្តិចប៉ុណ្ណោះក្នុងឆ្នាំ ២០១៩ និង២០២០ បើធៀបទៅនឹងឆ្នាំមុន។

របាយការណ៍ទស្សនវិស័យសេដ្ឋកិច្ចតំបន់អាស៊ានបូកបី (AREO) ឆ្នាំ ២០១៩ ធ្វើការវាយតម្លៃលើទស្សនវិស័យសេដ្ឋកិច្ចតំបន់អាស៊ានបូកបី, ហានិភ័យ និងបញ្ហាដែលបណ្តាប្រទេសសមាជិកក្នុងតំបន់កំពុងប្រឈម។ ក្នុងការចេញផ្សាយឆ្នាំនេះ របាយការណ៍ក៏បានដាក់បញ្ចូលផងដែរនូវប្រធានបទស្នូលដែលផ្តោតសំខាន់លើ “ការកសាងសមត្ថភាព និងការតភ្ជាប់សម្រាប់សេដ្ឋកិច្ចថ្មី (new economy)” ។

លោកបណ្ឌិត Hoe Ee Khor ប្រធានសេដ្ឋកិច្ចរបស់ AMRO បានលើកឡើងថា “ខណៈដែលកំណើនក្នុងតំបន់នឹងថមថយពី ៥,៣ ភាគរយ កាលពីឆ្នាំមុន មក ៥,១ ភាគរយ ក្នុងឆ្នាំ ២០១៩ និង ៥,០ ភាគរយ ក្នុងឆ្នាំ ២០២០ មូលដ្ឋានគ្រឹះសេដ្ឋកិច្ចក្នុងរយៈពេលវែងនៅតែរឹងមាំ”។ “អ្នកគោលនយោបាយក្នុងតំបន់គួរត្រៀមខ្លួនក្នុងការប្រើប្រាស់លំហូរគោលនយោបាយដែលមាន ដើម្បីបន្តរូបនយោបាយរូបិយវត្ថុ និងសារពើពន្ធ ក្នុងគោលបំណងកាត់បន្ថយហានិភ័យ និងជំរុញកំណើន ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌនៃកត្តាខាងក្រៅកាន់តែមិនអំណោយផល”។

ហានិភ័យដែលតំបន់កំពុងប្រឈមភាគច្រើនជាហានិភ័យខាងក្រៅ ដែលកើតចេញពីការកើនឡើងនៃភាពតានតឹងនៃពាណិជ្ជកម្មពិភពលោក, កំណើនសេដ្ឋកិច្ចពិភពលោកយឺតជាងមុន និងហានិភ័យនៃការប្រែប្រួលដែលកើតចេញពីទីផ្សារហិរញ្ញវត្ថុ។ ថ្វីបើទស្សនវិស័យមានលក្ខណៈថមថយជាងមុនបន្តិចក្តី មូលដ្ឋានគ្រឹះសេដ្ឋកិច្ចក្នុងតំបន់ ក្នុងរយៈពេលវែងនៅតែរឹងមាំ ដែលគាំទ្រដោយការប្រើប្រាស់ និងកំណើនពាណិជ្ជកម្មក្នុងតំបន់ ដោយសារការកើនឡើងនៃប្រជាជន

ថ្នាក់កណ្តាល, ការធ្វើនគ្រូបនីយកម្មឆាប់រហ័ស និងការចាប់យកបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថល។

ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ ខណៈដែលហានិភ័យកាន់តែលេចរូបរាង ប្រទេសសមាជិកគួរយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តគោលនយោបាយឱ្យកាន់តែសកម្មជាងមុន។ ទោះជាជំហរគោលនយោបាយម៉ាក្រូហិរញ្ញវត្ថុនាពេលបច្ចុប្បន្នមានលក្ខណៈសមស្របជាទូទៅ អាជ្ញាធរក្នុងតំបន់គួរតែត្រៀមខ្លួនក្នុងការកែតម្រូវគោលនយោបាយចម្រុះ ដើម្បីរក្សាកំណើន និងស្ថិរភាពហិរញ្ញវត្ថុ។ គោលនយោបាយចម្រុះទាំងនេះ រួមមាន ការបន្ធូរបន្ថយជំហរគោលនយោបាយរូបិយវត្ថុក្នុងកម្រិតសមរម្យ, អនុវត្តគោលនយោបាយសារពើពន្ធដែលគាំទ្រកំណើន ព្រមទាំងច្របាច់បញ្ចូលវិធានការសារពើពន្ធគោលដៅ (targeted fiscal measures) និងគោលនយោបាយរចនាសម្ព័ន្ធ ដើម្បីជំរុញការកែសម្រួលរចនាសម្ព័ន្ធ និងរក្សាគោលនយោបាយម៉ាក្រូប្រុងប្រយ័ត្ន (macroprudential policy) ក្នុងគោលបំណងទប់ទល់នឹងការកើនឡើងនៃភាពងាយរងគ្រោះផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ។

ដើម្បីគាំទ្រកំណើនក្នុងតំបន់និងពង្រឹងភាពធន់ តំបន់អាស៊ានប្តូកប៊ីគួរផ្តល់អាទិភាពដល់គោលនយោបាយរយៈពេលវែងជាពិសេស គោលនយោបាយដែលផ្តោតលើការកសាងសមត្ថភាព និងការតភ្ជាប់ដើម្បីទាញយកអត្ថប្រយោជន៍នៃបដិវត្តន៍ឧស្សាហកម្មទី ៤ និងរក្សាកំណើនសម្រាប់សេដ្ឋកិច្ចថ្មី។ ឈរលើស្មារតីនេះ របាយការណ៍ទស្សនវិស័យសេដ្ឋកិច្ចតំបន់អាស៊ានប្តូកប៊ី ក៏បានដាក់បញ្ចូលការសិក្សាស្តីអំពី ថាតើតំបន់នេះអាចធ្វើយ៉ាងដូចម្តេចដើម្បីសម្រេចគោលដៅបន្ទាប់ពីតំបន់នេះមានការរីកចម្រើនអស់រយៈពេលជាងពីរទសវត្សរ៍កន្លងមក តាមរយៈការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រ “ការផលិតដើម្បីនាំចេញ” ។

កត្តាជំរុញបីនឹងជះឥទ្ធិពលដល់ការកសាងសមត្ថភាព និងការតភ្ជាប់ក្នុងតំបន់សម្រាប់រយៈពេលមធ្យម និងវែង។ កត្តាទាំងនេះរួមមាន តម្រូវការថ្មីដែលកើតឡើងពីការផ្លាស់ប្តូរជាសកលទៅរកបដិវត្តន៍ឧស្សាហកម្មទី ៤ ឬទៅរកសេដ្ឋកិច្ចថ្មី, ការកើនឡើងនៃប្រជាជនពេញវ័យ និងប្រជាជនថ្នាក់កណ្តាលនៅអាស៊ីបូព៌ា, និងអតុល្យភាពរវាងការកើនឡើងនៃតម្រូវការក្នុងតំបន់ និងបញ្ហាដែលកើតចេញពីនិន្នាការគាំពារនិយមក្នុងពាណិជ្ជកម្ម និងបច្ចេកវិទ្យា។

ផ្ទុយពីកត្តាជំរុញខាងលើ ប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍន៍នៅក្នុងតំបន់បន្តប្រឈមនឹងបញ្ហាបីជាចម្បង ដើម្បីរក្សាកំណើនសេដ្ឋកិច្ច៖ គម្លាតថវិកា, គម្លាតរូបិយប័ណ្ណបរទេស និងគម្លាតរចនាសម្ព័ន្ធ។ គម្លាតថវិកា សំដៅលើភាពខ្វះខាតរវាងការសន្សំក្នុងស្រុកដែលមានកម្រិតទាប និងតម្រូវការផ្ទៃក្នុងនៃការវិនិយោគសម្រាប់ប្រទេសដែលមានចំណូលទាប ចំណែកឯគម្លាតរូបិយប័ណ្ណបរទេស សំដៅទៅលើបញ្ហាផ្នែកហិរញ្ញប្បទានរបស់ប្រទេសដែលមានសេដ្ឋកិច្ចកំពុងរីកលូតលាស់ដែលកើតឡើងដោយសារការរក្សាទុកនូវទុនបម្រុងអន្តរជាតិយ៉ាងច្រើនសន្ធឹកសន្ធាប់ ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យពីលំហូរចេញមូលធនភ្លាមៗ។ គម្លាតកត្តាជំរុញពាក់ព័ន្ធ សំដៅលើឧបសគ្គដែលមិនទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុ ដែលរួមមានតម្រូវការក្នុងការអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្ស, ជំនាញវិជ្ជាជីវៈ, សមត្ថភាពបច្ចេកវិទ្យា និងក្របខ័ណ្ឌអភិបាលកិច្ច។

ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាប្រឈមទាំងនេះ ប្រទេសសមាជិកអាស៊ានបូកបីចាំបាច់ត្រូវទាញយកអត្ថប្រយោជន៍ពីការសន្សំ និងវិនិយោគក្នុងតំបន់, ពង្រឹងសំណាញ់សុវត្ថិភាពហិរញ្ញវត្ថុតំបន់ ដែលរួមមានពហុភាគីនីយកម្មគំនិតផ្តួចផ្តើមឈៀងម៉ៃ (CMIM) និងខិតខំប្រឹងប្រែងក្នុងការអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពបច្ចេកវិទ្យារបស់ប្រទេសសមាជិកអាស៊ានបូកបី, ជំនាញវិជ្ជាជីវៈក្នុង វិស័យផ្សេងៗ និងបន្តពង្រឹងសមត្ថភាពស្ថាប័នសម្រាប់កំណើន និងអភិបាលកិច្ច។

លោកបណ្ឌិត Hoe Ee Khor បានលើកឡើងថា “កំណើនសេដ្ឋកិច្ចយ៉ាងឆាប់រហ័សក្នុងតំបន់អាស៊ានបូកបី នឹងបង្កើត ជាតម្រូវការហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធច្រើន និងពង្រឹងការផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់លើការឆ្លើយតបទៅនឹងកង្វះខាតការវិនិយោគ ដែលបានគ្រោងទុក”។ “ការផ្លាស់ប្តូរទៅកាន់សេដ្ឋកិច្ចថ្មីដែលពឹងផ្អែកដោយបច្ចេកវិទ្យា និងសេវាកម្ម អាចបង្ហាញឱ្យ ឃើញកាន់តែច្បាស់នូវតម្រូវការដែលកើតចេញពីគម្លាតដែលតំបន់កំពុងប្រឈម ហើយវាជាការចាំបាច់ដែលប្រទេស កំពុងអភិវឌ្ឍន៍ត្រូវវិនិយោគលើធនធានមនុស្ស និងបំពេញឱ្យគ្នាទៅវិញទៅមកនៅក្នុងតំបន់។ ដូចនេះ វាជាការចាំបាច់ ដែលមិនធ្លាប់មានពីមុនមកសម្រាប់តំបន់អាស៊ានបូកបី ក្នុងការចាប់យកបច្ចេកវិទ្យា, សមាហរណកម្ម, ពហុភាគីនីយកម្ម និងពង្រឹងបន្ថែមនូវសំណាញ់សុវត្ថិភាពហិរញ្ញវត្ថុតំបន់” ។

ស្តីអំពី AMRO:
ការិយាល័យស្រាវជ្រាវម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចអាស៊ានបូកបី (AMRO) ត្រូវបានបង្កើតឡើង ដើម្បីរួមចំណែក ក្នុង ការធានាបាននូវស្ថិរភាពសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុរបស់តំបន់អាស៊ានបូកបី ដែលរួមមាន ប្រទេសសមាជិកអាស៊ាន ទាំងដប់, ប្រទេសចិន (រួមបញ្ចូលទាំងហុងកុង), ជប៉ុន និងកូរ៉េ។ AMRO ដើរតួនាទីជាស្ថាប័នឃ្នាំមើលស្ថានភាព ម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច, គាំទ្រការអនុវត្តកិច្ចព្រមព្រៀងហិរញ្ញវត្ថុក្នុងតំបន់ តាមរយៈពហុភាគីនីយកម្មគំនិតផ្តួចផ្តើម ឈៀងម៉ៃ (Chiang Mai Initiative Multilateralisation – CMIM) ព្រមទាំងផ្តល់ជំនួយបច្ចេកទេសដល់ ប្រទេសសមាជិក។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖
កញ្ញា Huong Lan Vu, មន្ត្រីផ្នែកទំនាក់ទំនងសាធារណៈ
សារអេឡិចត្រូនិក៖ vu.lanhuong@amro-asia.org
លេខទូរស័ព្ទដៃ៖ +៦៥ ៨៨៧៦ ៣៥៩៨
គេហទំព័រ៖ www.amro-asia.org
LinkedIn | Flickr | YouTube: AMRO Asia

បញ្ជាក់៖ សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានជាភាសាខ្មែរនេះ
ត្រូវបានប្រែសម្រួលចេញពីសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន
ដើមជាភាសាអង់គ្លេស ដែលអាចស្កេនដើម្បីទាញ
យកបាន (scan to download)។ សេចក្តីប្រកាស
ព័ត៌មាននេះត្រូវបានប្រែសម្រួល យ៉ាងប្រុងប្រយ័ត្ន
បំផុត ដើម្បីធានាភាពត្រឹមត្រូវស្របតាមសំណេរដើម
ប៉ុន្តែប្រសិនបើមានកំហុសឆ្គង ឬខ្វះចន្លោះត្រង់
ចំណុចណាមួយនោះ សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានជា
ភាសាអង់គ្លេសត្រូវបាន
កំណត់យកជាគោល។

